
Høringssvar vedr. velfærdsplanen fra pårørenderådet ved Ørum Bo-og aktivitetscenter, 
udarbejdet på mødet den 27. 05.2024 
 
Vi går særligt ind i ”Del 2 i Velfærdsplanen”: 
Der nævnes de tiltag der er i forslaget vedr. botilbud. Omk. ændring af tilbud og aflastning.  
Tema 3 Etablering af specialplejehjem, noget for de unge og noget for de ældste. 
Pårørende er positive overfor ideen om et specialplejehjem, som er et tiltag/ forslag på udviklingsforslag, 
hvor der er sundhedsfaglig og pædagog faglig kompetence.  
Positivt at opdele. Dejligt at man deler målgruppen, da man skal rumme stor kompleksitet og faglige 
tilgange. Det er anbefalet at det er funktionsniveau, ikke alder, men dog ældre.  Fokus skal være på et 
”Roligere ældre liv med kvalificerede kompetencer både sundhedsfagligt og pædagogisk”. 
Pårørende gruppen ønsker at gøre opmærksom på behovet for overvejelser om hvad der ligger bag – 
”demenslignende tilstand”? Der er en undring - Kan man rumme alt på en afdeling, da demens udspiller sig 
forskelligt, hvordan vil man takle de udfordringer for sikkerheden og ro. 
Pårørendegruppen har ligeledes en bekymring for tvungen flytning af de ældre, ønsker at det kan det være 
en mulighed for et valg for den ældre. Ofte spiller ”De kendte personale og området” ind i overvejelserne 
om en flytning.  
Forslaget affødte en drøftelse af behovet for at kunne flytte gruppe i de aktuelle tilbud. Ønskeligt, at man - 
trods det at man bor i botilbud- skulle have mulighed for at kunne rokere indbyrdes i huse/afdelingen. For 
harmonien i gruppesammensætningen. Mere fleksibilitet kunne ønskes og justerbare lejekontrakter, 
indskud. 
 
Der er også forslag til at der bliver oprettet § 107 pladser. 
Pårørenderådet finder at en bygning af §107 pladser i Grenaa er vigtigt, da vi sender penge og borger ud af 
kommunen, selvom mange borgere gerne vil blive i kommunen. Unge tilbud med døgndækning for unge, 
ala kollegie for dem på STU, midlertidige botilbuds løsninger ses som positivt. 
Det kunne være ideelt at STU og §107 kunne ligge i tæt forbindelse. 
Frikøbe pladser i Dolmerhave er også en god ide til de psykiatriske borgere. 
 
Sammenlægge aktivitetstilbud: 
Forslag omkring ændringer af aktiveringstilbud ved at lukke Auning AC og sende borgere til Grenaa eller 
Ørsted, og nr. 17 forudses at ville problemer for de psykiatriske brugere, da de ikke ville kunne rejse så 
langt og ligeledes er det negativt at ville lukke Auning AC, da de har et godt indhold, gode rammer og godt 
samarbejde med lokalbefolkningen. 
Borgerne kommer til at bruge deres arbejdstid på transport. 
 
Der er også peget på at ændre åbningstiden i AC tilbud eller måske en ugentlig lukkedag. 
Forslag - Kunne man tænke mere i fleksibel mødetid for borgere?  
En ugentlig fridag er ikke at fortrække for borgerne, for hvad skal de så lave, så skal der ekstra personale på 
døgn.  
Skal der ske ændringer? -  så er det at foretrække at åbningstiden afkortes, så strukturen holdes. Det 
medfører dog stadig opmærksomhed på dækningen i døgn.  
 
Ombygning af eksisterende boliger: 
Der kan ombygges lejligheder, hvis der er behov for skærming eller andet. Det er gode løsninger at tænke i 
at skaffe mere skærmede muligheder.  
Der påpeges at noget byggeri er meget gammelt byggeri, som trænger til en opdatering og renovering, så 
det bliver opdateret og nutidig. Der er interesse i at deltage i kommende møder med boligforeningsmødet. 
 



Del 3 i kataloget  
Der er forslag om at ændre på madproduktionen på socialområdet.  
Pårørenderådet udtaler: Vi er ikke interesseret i, vi får ændret på madproduktionen her i Ørum. 
Det er netop positivt - Der kan duftes at maden bliver lavet, borgers egne madønsker, fødselsdagsmiddag, 
praktik fra AC, borger inddragelse, lokalt hensyn, mad kan være konflikt reducerende, og behovet er 
specialkost er hurtigt og smidigt indfriet. 
Vi synes absolut, at besparelse er for lille til at gå videre med og dertil skal der ansættes en person til at 
tage imod og anrette, til at lave kontrol af maden, hygiejne. Det er ikke bæredygtighed med ekstra 
emballage, CO2 udledning ved kørsel, kvaliteten i maden, det kan være konflikt optrappende med anden 
type af mad. Vi tænker også, at konkret vil maden i Ørum blive dyrere ved sammenlægningen. 
 
 
Venlig hilsen 
Pårørenderådet ved Ørum Bo-og aktivitetscenter 


